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Milí čtenáři, vítejte na stránkách nového občasníku. Své akce, plány, setkání, názo-
ry i nápady na nich představuje občanská iniciativa NYMBURK S KLIDEM. Uvítáme 

i vaše názory, podněty a informace, které nám můžete psát na email: info@nbksklidem.cz 
nebo poštou na adresu Ke strouze 2485, 288 02 Nymburk. Pokud potřebujete pomoci s aktuál-

ním problémem nebo se nutně o něčem poradit, volejte pana Tomáše Macha 602 485 810.

Kostelní náměstí s kostelem sv. Jiljí je bezesporu opravdovou perlou mezi památkami našeho města – pokladem, který bychom si měli hýčkat 
a přistupovat k němu s pokorou a s úctou. Tudy přece kráčely dějiny a město tu má své „místo paměti“, které bylo svědkem jednoho z nejhorších 
dnů v dějinách Nymburka. Před 384 lety nymburští marně hledali svou spásu v bezpečí kostelních zdí a nyní odpočívají, společně se stovkami 
dalších našich předků, pod dlážděním tohoto náměstí.

PROČ PARKUJEME NA HROBECH NAŠICH PŘEDKŮ?

To, co se však s Kostelním náměstím v loňském létě stalo, si dovoluji 
nazvat vandalismem! Necítím se být povolána kritizovat z hlediska odbor-
nosti, nejsem architekt, ani historik. Jednoduše ale Nymburk miluji, je to 
můj domov, a tak mne při každodenní cestě kolem kostela zabolí u srdce při 
pohledu na bílou barvou počmárané starodávné dlažební kostky a na dva 
novostí se blyštící parkovací automaty.

Pokud potlačím emoce a  znechucení, když se přestanu podivovat 
enormní tloušťce čar vodorovného značení i  způsobu jeho provedení, 
dovolím si zcela racionálně konstatovat, že po nové úpravě a zpřístupně-
ní Kostelního náměstí spousta řidičů nerespektuje fakt, že jsou v zóně se 
zákazem stání a svá auta odkládají, kam se jim zachce. Už tak velmi žalost-
ný stav dláždění je postupně den co den podrobován dalšímu dopravnímu 
zatížení. Je neuvěřitelné, že jedno z nejromantičtějších míst našeho města 
bylo loni degradováno na regulérní parkoviště.

Opravdu nešlo ponechat možnost parkování na Kostelním náměstí ob-
čanům zde bydlícím a na krátkou dobu těm, kteří přijíždějí v době boho-
služeb či obřadů konajících se v kostele? Ptám se také, proč někdo necitlivě 
zhyzdil starobylou dlažbu barvou, když by jistě stačilo jednoduché svislé 
značení. Bylo vážně nezbytné urvat vedle míst rezidentů ještě další prostor 
pro auta návštěvníků, přespolních a turistů? Těm budiž toto náměstí samo-
zřejmě také otevřeno, ale mohou přece přicházet pěšky a v poklidu, obdivo-
vat jedinečnou architekturu chrámu, odpočinout si a vychutnat genia loci 
tohoto místa… ale ne tu pouze parkovat.

Není to jen můj názor, a  tak bych uvítala, pokud by město uzna-
lo, že to byl krok naprosto vedle, a  napravilo vzniklé škody co nejdříve. 
Na místo by se tak vrátil klid, který si jistě Kostelní náměstí zaslouží.  
                  Stanislava Tichá

Vážení spoluobčané!
Dovolte mi, abych vám představil sdružení nezávislých kandidátů, kteří se budou ucházet o Vaši přízeň v říjnových komunálních volbách 

pod hlavičkou „Nymburk s klidem“.
Mé rozhodnutí znovu kandidovat se zrodilo krátce po mém odvolání z postu starosty města Nymburka, kdy jsem musel odejít od rozděla-

né práce. Spousta úkolů, podnětů od vás občanů a vizí tak zůstala nedokončena. V té době jsem obdržel podporu od mnohých z vás.
Dnes za mnou stojí parta opravdu bezva lidí, kteří mají Nymburk rádi. „I když nejsme z jednoho těsta, jsme z jednoho města“ a spojuje 

nás společné přání podílet se na jeho rozvoji. Jsme přesvědčeni o tom, že o současnosti i budoucnosti Nymburka by měli Nymburáci rozho-
dovat v mnohem větší míře, než je tomu nyní. Za krátkou dobu naší působnosti se nám podařilo zrealizovat několik projektů a na dalších 
pracujeme. Vyzkoušeli jsme si, že leccos můžeme změnit nebo dát do pohybu už jenom tím, že budeme o věcech mluvit, navrhovat řešení 
problémů, přinášet Vám inspiraci odjinud a uvádět na pravou míru různé informace.

Naším cílem je spojovat lidi nejen napříč celým politickým spektrem, ale také oslovovat ty občany, kteří do těchto chvil politiku vůbec 
neřešili.                                                                                   Váš Tomáš Mach

před pár lety... ...a dnes

Milí čtenáři, vítejte na stránkách našeho občasníku. Své akce, plány, setkání, názory 
i nápady na nich představuje sdružení nezávislých kandidátů NYMBURK S KLIDEM. 

Uvítáme i vaše názory, podněty a informace, které nám můžete psát 
na e-mail: info@nbksklidem.cz  nebo poštou na adresu Ke Strouze 2485, 288 02 Nymburk.

Pokud potřebujete pomoci s aktuálním problémem nebo se nutně
 o něčem poradit, volejte pana Tomáše Macha 602 485 810.

Začnu vzpomínkou na sobotu 12. května, 
kdy jsme uspořádali příjemné odpoledne na 
minigolfovém hřišti na Tyršáku, které tak 
po dlouhé době, kdy bylo pro veřejnost uza-
vřeno, ožilo kláním nymburské veřejnosti, 
zejména rodičů s dětmi. Zaznamenali jsme 

kladný ohlas. Když poté z prostředí Základ-
ní školy Tyršova vzešel požadavek, abychom 
uspořádali v závěru školního roku minigol-
fová klání pro žáky této školy, neváhali jsme 
a s vedením sportovního centra jsme vyjed-
nali zapůjčení areálu na 26. – 28. června. Bra-

li jsme to i jako určitou pomoc pedagogům se 
zaměstnáním žáků v posledních dnech škol-
ního roku. Na akci pořádanou hlavně pro 
tuto základní školu jsme se připravili (včetně 
cen pro nejlepší) a těšili jsme se na ni. 

V pátek 22. června jsme byli vedením ZŠ 
Tyršova informováni, že účast učitelů i žáků 
školy na připravované minigolfové akci je za-
kázána, protože jde o akci politickou. 

Milí čtenáři, vítejte na stránkách našeho občasníku. Své akce, plány, setkání, názory 
i nápady na nich představuje sdružení nezávislých kandidátů 

na e-mail: info@nbksklidem.cz
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Pokračování ze strany 1
Tento zákaz je výsledkem jednání zastupi-

telstva města dne 21. června, které se v zá-
věru svého jednání velmi bouřlivě zabývalo 
naší poslední akcí – Sportovním dnem, který 
jsme pořádali v úterý 19. června na Veslá-
ku. Přehrál jsem si příslušnou část záznamu 
ze zastupitelstva a jako právník jsem nevěřil 
svým očím a uším. Ze strany pana staros-
ty Fojtíka, paní místostarostky Gabrielové 
i dalších členů rady a zastupitelstva (pánů 
Velechovského, Danzera, Černovského) 
bylo argumentováno, že pořádáním Sportov-
ního dne, na kterém jsme dětem předávali 
drobné před-
měty s naším 
logem, došlo 
k porušení 
§ 32 odst. 1 
školského zá-
kona (paní 
místostarostka 
toto ustanove-
ní dokonce ci-
tovala). O co 
jde?

Uvedené zá-
konné usta-
novení praví, 
že „ve školách 
a školských 
z a ř í z e n í c h 
není povo-
lena činnost 
p o l i t i c k ý c h 
stran ani 
p o l i t i c k ý c h 
hnutí ani je-
jich propaga-
ce“. Všichni 
j m e n o v a n í 
však asi za-
pomněli, že 
N y m b u r k 
s klidem není politickou stranou ani poli-
tickým hnutím, ale vznikl jako nezávislá 
iniciativa bez právní subjektivity a hodlá 
v říjnových komunálních volbách kandido-
vat jako sdružení nezávislých kandidátů. 
Proto jsme také museli zajistit petici s více 
než 1000 podpisy nymburských občanů, 
na rozdíl od většiny jmenovaných, které 
zaštiťují politické strany nebo politická 
hnutí (STAN, TOP 09, ANO). Minimálně 
paní místostarostce, která má právnické 
vzdělání, by tedy mělo být jasné, že uvede-
né zákonné ustanovení nelze v daném pří-
padě použít. Výpady některých zastupitelů 
vůči Tomáši Machovi byly velmi agresivní, 
avšak neoprávněné. Vnímám je spíš jako 
projevy nervozity lidí, kteří sami podob-

nou akci neuspořádali a asi toho ani nejsou 
schopni. 

AKCE MINIGOLF ZRUŠENA!
Samozřejmě jsme při přípravě Sportovního 

dne zvažovali, zda se nemáme pokusit jej 
uspořádat pod hlavičkou města. Je nám však 
známa averze koaličních stran vůči našemu 
hnutí, takže jsme se o to ani nepokoušeli. 
Průběh jednání zastupitelstva ostatně ukázal, 
že by to opravdu bylo zbytečné.

A děti? O jejich zážitky a spokojenost vy-
stupujícím členům zastupitelstva zřejmě ne-

šlo. Jediný pan Danzer dokázal připustit, že 
akce se vydařila a děti byly spokojené. To 
mohu potvrdit, protože jsem se Sportovní-
ho dne zúčastnil jako garant stolního tenisu. 
Přál bych vám všem pozorovat nadšené men-
ší i větší děti, které se mi u stolů střídaly. Ně-
které z nich držely pálku v ruce poprvé, na 
řadě z nich bylo vidět, že mají s tímto spor-
tem zkušenosti, mj. i díky dalšímu zastupi-
teli panu Radoňovi, který se výchově dětí 
v tomto sportu již léta věnuje. Kdyby aspoň 
v jednom ze začátečníků probudila naše akce 
zájem o sporty, které jsme prezentovali, pak 
splnila svůj účel. 

Zpět k nynější situaci: Když vidíme, s jakou 
nervozitou řada současných zastupitelů naše 

akce pro děti pár měsíců před komunálními 
volbami sleduje a komentuje, rozhodli jsme se 
v zájmu uklidnění situace (jsme přece Nymburk 
s klidem ) od akcí, které by se týkaly škol-
ských zařízení, do voleb upustit. Nechceme vy-
stavovat vedení škol nepříjemným situacím.  

KÁŽE VODU A PIJE VÍNO
Přidám dvě perličky na téma tohoto pří-

sloví. Médii proběhly zprávy, jak na Náro-
dohospodářské fakultě Vysoké školy ekono-
mické v Praze nedávno probíhaly přednášky 
všech členů první Babišovy vlády v demisi, 
dokonce byli k tématům přednášek někteří 
studenti zkoušeni (jaké vědecké názory se 
asi mohli dozvědět od předsedy vlády nebo 
ministryně Šlechtové, ponechávám stra-

nou). Věříme, 
že paní mís-
tostarostka Ga-
brielová u své-
ho nejvyššího 
šéfa pana Babi-
še jistě protes-
tovala proti tak 
f l a g r a n t n í m u 
porušení usta-
novení § 2 odst. 
10 zákona o vy-
sokých školách, 
které má obdob-
nou úpravu jako 
§ 32 odst. 1 
školského záko-
na pro školy zá-
kladní a střední. 

Druhý příklad je 
trochu starší: Před 
minulými komu-
nálními volbami 
v r. 2014 zahájila 
TOP 09 v Praze 
1 kampaň tím, že 
rozdávala žákům 
škol balónky a roz-
vrhy s vlastním lo-
gem. Blíže k tomu 

viz www.prazskypatriot.cz/top-09-v-praze-1-zaha-
jila-kampan-pred-komunalkami/. Opět věříme, že 
pan Velechovský u své mateřské strany tehdy vzne-
sl ostrý protest. Ustanovení § 32 odst. 1 školského 
zákona platilo tehdy ve stejném znění… 

A úplně na závěr: Když jsem v uplynu-
lých měsících sbíral podpisy pro naše sdru-
žení, dostával jsem od řady svých přátel 
a známých otázku: „Máš tu kandidaturu 
zapotřebí?“ Odpovídal jsem jim, že samo-
zřejmě nemám, ale připadá mi pokrytecké 
nadávat na současnou neutěšenou situaci 
na nymburské radnici a nic proti ní neu-
dělat. Tyto události mě opět přesvědčily, že 
jsem se rozhodl správně.

 Jiří Sobotka

Akce minigolf zrušena!
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nosti, nejsem architekt, ani historik. Jednoduše ale Nymburk miluji, je to 
můj domov, a tak mne při každodenní cestě kolem kostela zabolí u srdce při 
pohledu na bílou barvou počmárané starodávné dlažební kostky a na dva 
novostí se blyštící parkovací automaty.

Pokud potlačím emoce a  znechucení, když se přestanu podivovat 
enormní tloušťce čar vodorovného značení i  způsobu jeho provedení, 
dovolím si zcela racionálně konstatovat, že po nové úpravě a zpřístupně-
ní Kostelního náměstí spousta řidičů nerespektuje fakt, že jsou v zóně se 
zákazem stání a svá auta odkládají, kam se jim zachce. Už tak velmi žalost-
ný stav dláždění je postupně den co den podrobován dalšímu dopravnímu 
zatížení. Je neuvěřitelné, že jedno z nejromantičtějších míst našeho města 
bylo loni degradováno na regulérní parkoviště.

Opravdu nešlo ponechat možnost parkování na Kostelním náměstí ob-
čanům zde bydlícím a na krátkou dobu těm, kteří přijíždějí v době boho-
služeb či obřadů konajících se v kostele? Ptám se také, proč někdo necitlivě 
zhyzdil starobylou dlažbu barvou, když by jistě stačilo jednoduché svislé 
značení. Bylo vážně nezbytné urvat vedle míst rezidentů ještě další prostor 
pro auta návštěvníků, přespolních a turistů? Těm budiž toto náměstí samo-
zřejmě také otevřeno, ale mohou přece přicházet pěšky a v poklidu, obdivo-
vat jedinečnou architekturu chrámu, odpočinout si a vychutnat genia loci 
tohoto místa… ale ne tu pouze parkovat.

Není to jen můj názor, a  tak bych uvítala, pokud by město uzna-
lo, že to byl krok naprosto vedle, a  napravilo vzniklé škody co nejdříve. 
Na místo by se tak vrátil klid, který si jistě Kostelní náměstí zaslouží.  
                  Stanislava Tichá

Vážení spoluobčané!
Dovolte mi, abych vám představil sdružení nezávislých kandidátů, kteří se budou ucházet o Vaši přízeň v říjnových komunálních volbách 

pod hlavičkou „Nymburk s klidem“.
Mé rozhodnutí znovu kandidovat se zrodilo krátce po mém odvolání z postu starosty města Nymburka, kdy jsem musel odejít od rozděla-

né práce. Spousta úkolů, podnětů od vás občanů a vizí tak zůstala nedokončena. V té době jsem obdržel podporu od mnohých z vás.
Dnes za mnou stojí parta opravdu bezva lidí, kteří mají Nymburk rádi. „I když nejsme z jednoho těsta, jsme z jednoho města“ a spojuje 

nás společné přání podílet se na jeho rozvoji. Jsme přesvědčeni o tom, že o současnosti i budoucnosti Nymburka by měli Nymburáci rozho-
dovat v mnohem větší míře, než je tomu nyní. Za krátkou dobu naší působnosti se nám podařilo zrealizovat několik projektů a na dalších 
pracujeme. Vyzkoušeli jsme si, že leccos můžeme změnit nebo dát do pohybu už jenom tím, že budeme o věcech mluvit, navrhovat řešení 
problémů, přinášet Vám inspiraci odjinud a uvádět na pravou míru různé informace.

Naším cílem je spojovat lidi nejen napříč celým politickým spektrem, ale také oslovovat ty občany, kteří do těchto chvil politiku vůbec 
neřešili.                                                                                   Váš Tomáš Mach

před pár lety... ...a dnes
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Vážení 
    spoluobčané,
Je čas dovolených, našim dětem 
se brzy přehoupnou prázdniny do 
své druhé poloviny, většina z nás si 
užívá zasloužené chvilky odpočinku, 
a proto mi dovolte, abych i já Vám 
popřál krásné a pohodové léto plné 
nových zážitků. 
I my se snažíme přes toto období 
načerpat co nejvíce sil, zároveň však 
intenzivně pracujeme na fi nální verzi 
volebního programu, kterým bychom 
vás rádi oslovili a ve kterém bychom 
zúročili naše zkušenosti a vaše 
náměty a postřehy. Nechystáme se 
vám slibovat nesplnitelné a jsme 
připraveni za prosazení každého 
bodu našeho programu „bojovat“. 
Doba podzimních komunálních voleb 
se totiž nezadržitelně blíží a všechny 
politické strany, hnutí i sdružení 
nezávislých kandidátů přicházejí se 
svou představou budoucího vedení 
města.
Zastřešující slogan našeho snažení, 
se kterým před Vás na podzim před-
stoupíme, bude znít:
Nymburk, město, 
kde se každý rád zastaví! 
Rád bych Vám vysvětlil, co nás 
k tomuto kroku vedlo: 
Směřování Nymburka by mělo 
vycházet především z ducha místa, 
který je ve městě silně přítomen a to 
ve dvou podobách.
 Jednak je to sportovní duch, 
dávná tradice sokolská, potažmo 
„rémácká“, sportování venkovní 
i v budovách, sportování u řeky a na 

řece, která sama o sobě má své velké 
kouzlo.
Druhým duchem je prosáknuto 
samo město a jeho tradice kulturní 
v nejširším slova smyslu. Tedy od 
památek, přes divadelnictví, další 
nejrůznější spolky, až k slavnostem 
posvícenským, pivovarským, přístav-
ním a mnoha dalším. 
Z těchto tradic se těšili a těší nejen 
místní. Pokud je budeme více propo-
jovat, využívat toho, co už funguje 
a vylepšíme celkovou propagaci na-
šeho krásného města, vejdou i do po-
vědomí médií a přitáhnou četné další 
návštěvníky. To s sebou v konečném 
důsledku přinese i nemalé fi nanční 
zisky a prospěch celému městu. 
A právě jejich rozvoj a podpora 
ducha místa by měl být náš prvo-
řadý úkol, samozřejmě ruku v ruce 
s klapající infrastrukturou a dopra-
vou. Jen připomenu, že kupříkladu 
péče o komunikace, ulice a chodníky, 
jejich údržba, stavba nových, systé-
mové opravy, práce na inženýrských 
sítích, řešení dopravy, péče o čistotu 
města, péče o zeleň atd. – to není 
třeba zdůrazňovat ve volebním 
programu, to je přece samozřejmá 
nutnost a povinnost.
Jsme si také vědomi, že ne každá 
nová akce (nová stavba, nové do-
pravní řešení) se dohotoví v jednom 
volebním období. To je realita. 
Považujeme proto za přirozené 
ujmout se každé dobré a smys-
luplné akce, započaté či rozjeté 
v minulém období a dotáhnout ji 
do zdárného konce. V případě plánů 
evidentně špatných, nehospo-
dárných, to pochopitelně platit 
nebude!  Naše samozřejmá  priorita 
je řešení stavby nové lávky přes 

Labe a smysluplná oprava krytého 
bazénu. 
Přeji Vám krásný zbytek léta a vězte, 
že sdružení Nymburk s klidem je 
sdružením pozitivně přemýšlejících 
lidí, kteří mají své město rádi a chtějí 
pro jeho rozkvět co nejvíce udělat – 

s pomocí všech, kteří mají stejný cíl, 
nehledě na politickou příslušnost. 
Protože:
Co dříve chránily hradby, 
to je dneska na nás!

Váš Tomáš Mach, lídr kandidátky 
sdružení Nymburk s klidem
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Představujeme vám
Milí spoluobčané, 
postupně vám představíme členy 
týmu našeho sdružení NSK, kterým 
jsme položili pět otázek.

1. Jste nymburský rodák/rodačka?  
2. Které místo v Nymburce máte 
oblíbené a proč?
3. Co si myslíte, že se v Nymburce za 
poslední roky povedlo?
4. Co vidíte v Nymburce v současné 
době jako největší problém?
5. Vzpomenete si na něco, co vás v 
poslední době rozesmálo?

Simona Lazarová, strážník Městské policie Nymburk

Ivana Rychetská, obchodní zástupce, Čepro a.s.

Marcela Pachmanová, výtvarnice a galeristka

1.Nejsem nymburská ro-
dačka. Pocházím z Jíkve, 

vesnice vzdálené 10 km. Do 
Nymburka jsem se přestěho-
vala před více než dvaceti lety 
a město i jeho problematiku 
důkladně poznávám hlavně 
díky svému zaměstnání.

2.Mám ráda zvláštní atmo-
sféru Kostelního náměstí 

a uliček v centru města.  Líbí se 
mi však i obyčejně okamžiky ve 

městě -  třeba pohled na želez-
niční most, když zapadá slunce 
nebo svítání nad kolejemi, 
když se díváte z nymburského 
nadjezdu. Tyhle momenty mě 
vždy fascinují.

3.Na sídlišti se povedlo  
vybudovat pěkné hřiště 

pro děti a líbí se mi i postupná 
proměna sídliště. 

4.Z vlastní zkušenosti 
vím, že pokud strážníci 

nebudou mít starostu, který 
za nimi stojí a jejich práce si 
váží, nemůže městská policie 
fungovat nikdy tak, jak by 
měla. Podpora vedení je 
v této náročné práci obzvlášť 
důležitá. Jdete do zákroku, 
s vědomím, že riskujete své 
zdraví, ale váš nadřízený se za 
vás nepostaví. Když starosta 
veřejně neříká pravdu, nemů-
žeme mu vůbec důvěřovat. 

Přála bych strážníkům přímého 
neovlivnitelného starostu 
s vlastním názorem a obča-
nům plně fungující městskou 
policii. Lidé v Jankovicích by si 
jistě zasloužili další parkovací 
místa a zálabští pěší lávku.

5.Když máte dobrý pracovní 
kolektiv a doma prvňáč-

ka, máte se čemu smát od rána 
do večera. Ale to by bylo na 
delší povídání …  

1.Ano, jsem 
nymbur-

ská rodačka a 
velká patriotka. Vždy se ráda vracím.

2.Každou novou návštěvu, které 
chci ukázat Nymburk, vezmu 

na procházku přes park Na Ostrově, 
areál Na Remanenci, elektrárnu, pod 
hradbami, pivo Na Rybárně, Kostelní 
náměstí a Náměstí Přemyslovců. 
Procházka kolem Labe je také velice 

příjemná, ať už směrem na Poděbra-
dy, Písty nebo Kostomlátky.

3.Jsou to cyklostezky podél Labe. 
Ráda a často zajedu na kole nebo 

bruslích na soutok. Od svých známých 
vím, že je to hodně vyhledávaný terén i 
mezi on-line bruslaři a cyklisty z jiných 
měst. Povedla se i revitalizace sídliště, 
i když spousta zelených ploch musela 
ustoupit parkovacím místům. To už ale 
s sebou, bohužel, nese dnešní doba. 

Jsem velmi ráda, že na starém sídlišti 
se všechna společenství vlastníků 
jednotek už rozhodla zrekonstruovat 
své domy a sídliště vypadá nově, čistě 
a moderně.

4.Jako výkonného pracovníka 
plaveckého oddílu mne samo-

zřejmě aktuálně nejvíce zaměstnává 
uzavřený plavecký bazén. Sportovní 
centrum nám sice vychází maximálně 
vstříc, ale dva oddíly vměstnat na 

jeden bazén bude asi od září pro-
blém. Samozřejmě druhým velkým 
investičním problémem je uzavřená 
lávka, kde je třeba hledat řešení rych-
le a efektivně, aby obyvatelé Zálabí 
byli co nejméně omezeni ve spojení 
se zbytkem města. 

5.Jelikož pracuji s dětmi, směju 
se s nimi velice často. Bohužel, 

co se týče politické nálady v Nymbur-
ce, ta je poslední měsíce více k pláči.

1.Jsem nymburská rodačka a v Nym-
burce jsem se již pětkrát  stěhovala 

z jednoho místa na druhé.

2. Co se týká přírody, miluji Ostrov, 
přístav a les Babín. Co se týká 

historie, je o mně známo, že mou 
srdeční záležitostí je  kaple sv. J. Nepo-
muckého, ve které už  osmým rokem 
pracuji  a snažím se toto úžasné místo 
návštěvníkům co nejvíce přiblížit.  
A proč? Protože mám zkrátka ráda 
přírodu a historii.

3.Nymburk se snaží, ale podle mého 
názoru jde vše velice pomalu.  Potě-

šily mne menší úpravy v parku u Kokosu, 
oprava morového sloupu na náměstí,  

otevření nové expozice ve sklepení 
radnice s názvem„ Historie nymburských 
radnic“,  vysázení nových stromů, úprava 
sídliště včetně dětských hřišť a dokončení 
odvodnění kaple, s jejímž zahájením začal 
už minulý pan starosta Tomáš Mach. 

4. Z pohledu všech Nymburáků je to 
jistě spojnice mezi městem a Zá-

labím - lávka přes Labe. Na její stav bylo 
upozorňováno už s předstihem, bohužel 
ale bez odezvy.  Podle mně je problémem 
Nymburka  malé využití turistického 
ruchu a s tím spojená oprava památek 
a úprava veřejné zeleně jako hlavního 
táhla všech měst. Mohli bychom být 
pyšní na to, v jak historicky významném 

městě žijeme a lépe ho umět  prezento-
vat!  Ostudou je první, kdysi  krásný dům 
na Palackého třídě, který turisté hned 
vidí cestou z nádraží. Je na něm jedna 
z nejvýznamnějších dějinných událostí 
města -  příjezd Elišky Přemyslovny  do 
Nymburka v roce  1310.

5.Mám ráda humor a  nevadí mi ani 
sebeironie. V kapli mě často lidé ro-

zesmějí, ale nejenom lidé. Chodí za mnou 
i kulturně založení kačeři s kachnami od 
nedaleké vody. Se zájmem si prohlédnou 
právě aktuální výstavu, jaksepatří ji oko-
mentují, ale bohužel  - nezaplatí!   Dou-
fám, že tu nekázeň nebudou ostatní 
návštěvníci kaple následovat!

 U nymburské městské policie pracuji od jejího založení v roce 1996. Měla jsem možnost pracovat 16 let na 
pozici vrchního strážníka. V této době jsem kladla důraz na prevenci kriminality, zejména na činnost s dětmi 
a mládeží. Je mi 42 let, práce u městské policie mě velmi baví a stále v ní shledávám smysl. V současné 
době dálkově studuji druhým rokem Metropolitní univerzitu v Praze. K mým koníčkům patří geocaching, 
fotografování a různé rekreační sporty. Nejlépe si užiju volný den s mým sedmiletým synem při podnikání 
výletů a jiných společných aktivit. Nikdy jsem neměla žádné politické ambice, ale nemám ráda intriky, nátlak 
a přetvařování. A to je ten hlavní důvod, proč jsem se rozhodla aktivně připojit k iniciativě NSK.

Je mi 44 let, jsem rozvedená a mám dvě děti. Deset let pracuji ve společnosti Čepro jako obchodní zástupce. Zároveň jsem členka  výkonné-
ho výboru a trenérka plaveckého oddílu SKP Nymburk. Do komunální politiky jsem se rozhodla vstoupit hlavně proto, že bych chtěla veřejně 
podpořit Tomáše Macha, jehož odvolání v roce 2016 se mne hluboce a především lidsky dotklo.  Nikdy jsem sice nebyla volič ČSSD, ale práce 
Tomáše na radnici mne natolik oslovila, že bych mu ráda pomohla dokončit projekty, které ještě před odvoláním započal  a samozřejmě i 
spoustu nových, které má v hlavě a já se s nimi ztotožňuji. 

Jsem vdaná, je mi 55 let a mám syna Jaroslava. Vystudovala jsem Střední odbornou školu obchodní, obor 
aranžér, propagace a výtvarnictví a posléze kresbu v ateliéru Rudolfa Jonáše. Celý můj profesní život se 
točí kolem výtvarného umění. Od dětství kreslím a maluji, jsem členkou Dědinova výtvarného sdružení 
v Nymburce, mám ráda hudbu, historii, dobré knihy i fi lmy, hraji na klavír. Zajímám se celkově o kulturu 
a v současné době se starám o mimořádnou „nymburskou památku, kapli“ sv. Jana Nepomuckého. 
Pořádám zde výstavy různých výtvarníků a seznamuji návštěvníky se zajímavou historií našeho města. 
V posledních letech je politická situace v Nymburce neutěšená a věci se hýbou velmi pomalu. Nejsem 

politik, ale chtěla bych v rámci svých možností přispět a podpořit ty, kteří plní sliby. Proto podporuji NSK.

Jan Janek,
fl orista
Je mi 31 let a jsem 
zadaný. Studoval jsem 
na zahradnické škole 
v Kopidlně, obor fl o-
ristika. Po škole jsem 

pracoval ve vystudovaném oboru a v sou-
časné době vlastním Květinový ateliér Ja-
nek. Jsem hlavním organizátorem Zahrad-
nického plesu. Mými koníčky je má práce, 
jízda na kole, památky a kultura. Mám rád 
dobré jídlo a společnost dobrých lidí. 

1.Ano, jsem nymburský rodák a odma-
lička žiji v Nymburce na jednom místě.

2.Mými oblíbenými místy jsou hradby 
a krásná zákoutí ulic Malé Valy a 

Jízdecké.

3.Myslím, že se povedla revitalizace 
sídliště, renovace mateřských škol a 

polikliniky.

4.Za největší problém považuji zavřenou 
lávku a městský bazén, dopravní 

značení ve městě a vandalizmus některých 
lidí v ulicích města.

5.V poslední době mě hořce rozesmála 
předpokládaná cena rekonstrukce 

bazénu.
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Jiří Teper, básník, publicista, dramatik

1.Jsem 
nymburský 

rodák, bydlím v Nymburce a jsem tu 
spokojen!

2.Asi nejraději se procházím uličkami 
podél historických valů. Ty domky 

a domečky, často ještě přikrčené ke 
zbytkům hradebního opevnění, většinou 
pečlivě opečované svými majiteli, zapadlé 
v zeleni a s květinovými zahrádkami, to je 
prostě naprosto ojedinělá krása!

3.Jsem vlastně už pamětník, a tak 
mohu potvrdit, že Nymburk po osm-

desátém devátém roce a změně režimu 
opravdu pěkně prokoukl. Škoda jen, že už 
nešlo zachránit původní podobu náměstí, 
ta krásná podloubí a obchůdky v nich!

4.Na problémy v Nymburce má 
asi každý svůj názor. Jednomu 

vadí to, druhému ono. Obecně je ur-
čitě problémem výstavba nové láv-
ky přes Labe, rekonstrukce bazénu, 
chybějící západní obchvat města, 
s tím souvisí i dopravní přetíženost 
v centru. Pro budoucí vedení města 
je tedy práce až až. Mně osobně, 
promiňte, že si ohřívám svou po-
lívčičku, chybí v Nymburce útulná 
denní vinárna, nejlépe v některém 
ze zachovalých historických domů 
ve středu města…

5.Mám rád společnost, mám pár 
dobrých přátel a kamarádů, 

takže o zábavu a smích není nouze.

Ač důchodového věku, je mi 64 let, zabývám se stále tím, 
co jsem dělal posledních asi čtyřicet let. Tedy píšu básně 
i říkanky pro děti, divadelní hry (většinou také pro děti), 
občas nějaký ten fejeton či sloupek. Od písmenek si rád 
odpočinu při fotografování a tvorbě fotokoláží.
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INFORMAČNÍ OBČASNÍK
PRO OBČANY NYMBURKA

www. lidemnbk k .czs

Milí čtenáři, vítejte na stránkách nového občasníku. Své akce, plány, setkání, názo-
ry i nápady na nich představuje občanská iniciativa NYMBURK S KLIDEM. Uvítáme 

i vaše názory, podněty a informace, které nám můžete psát na email: info@nbksklidem.cz 
nebo poštou na adresu Ke strouze 2485, 288 02 Nymburk. Pokud potřebujete pomoci s aktuál-

ním problémem nebo se nutně o něčem poradit, volejte pana Tomáše Macha 602 485 810.

Kostelní náměstí s kostelem sv. Jiljí je bezesporu opravdovou perlou mezi památkami našeho města – pokladem, který bychom si měli hýčkat 
a přistupovat k němu s pokorou a s úctou. Tudy přece kráčely dějiny a město tu má své „místo paměti“, které bylo svědkem jednoho z nejhorších 
dnů v dějinách Nymburka. Před 384 lety nymburští marně hledali svou spásu v bezpečí kostelních zdí a nyní odpočívají, společně se stovkami 
dalších našich předků, pod dlážděním tohoto náměstí.

PROČ PARKUJEME NA HROBECH NAŠICH PŘEDKŮ?

To, co se však s Kostelním náměstím v loňském létě stalo, si dovoluji 
nazvat vandalismem! Necítím se být povolána kritizovat z hlediska odbor-
nosti, nejsem architekt, ani historik. Jednoduše ale Nymburk miluji, je to 
můj domov, a tak mne při každodenní cestě kolem kostela zabolí u srdce při 
pohledu na bílou barvou počmárané starodávné dlažební kostky a na dva 
novostí se blyštící parkovací automaty.

Pokud potlačím emoce a  znechucení, když se přestanu podivovat 
enormní tloušťce čar vodorovného značení i  způsobu jeho provedení, 
dovolím si zcela racionálně konstatovat, že po nové úpravě a zpřístupně-
ní Kostelního náměstí spousta řidičů nerespektuje fakt, že jsou v zóně se 
zákazem stání a svá auta odkládají, kam se jim zachce. Už tak velmi žalost-
ný stav dláždění je postupně den co den podrobován dalšímu dopravnímu 
zatížení. Je neuvěřitelné, že jedno z nejromantičtějších míst našeho města 
bylo loni degradováno na regulérní parkoviště.

Opravdu nešlo ponechat možnost parkování na Kostelním náměstí ob-
čanům zde bydlícím a na krátkou dobu těm, kteří přijíždějí v době boho-
služeb či obřadů konajících se v kostele? Ptám se také, proč někdo necitlivě 
zhyzdil starobylou dlažbu barvou, když by jistě stačilo jednoduché svislé 
značení. Bylo vážně nezbytné urvat vedle míst rezidentů ještě další prostor 
pro auta návštěvníků, přespolních a turistů? Těm budiž toto náměstí samo-
zřejmě také otevřeno, ale mohou přece přicházet pěšky a v poklidu, obdivo-
vat jedinečnou architekturu chrámu, odpočinout si a vychutnat genia loci 
tohoto místa… ale ne tu pouze parkovat.

Není to jen můj názor, a  tak bych uvítala, pokud by město uzna-
lo, že to byl krok naprosto vedle, a  napravilo vzniklé škody co nejdříve. 
Na místo by se tak vrátil klid, který si jistě Kostelní náměstí zaslouží.  
                  Stanislava Tichá

Vážení spoluobčané!
Dovolte mi, abych vám představil sdružení nezávislých kandidátů, kteří se budou ucházet o Vaši přízeň v říjnových komunálních volbách 

pod hlavičkou „Nymburk s klidem“.
Mé rozhodnutí znovu kandidovat se zrodilo krátce po mém odvolání z postu starosty města Nymburka, kdy jsem musel odejít od rozděla-

né práce. Spousta úkolů, podnětů od vás občanů a vizí tak zůstala nedokončena. V té době jsem obdržel podporu od mnohých z vás.
Dnes za mnou stojí parta opravdu bezva lidí, kteří mají Nymburk rádi. „I když nejsme z jednoho těsta, jsme z jednoho města“ a spojuje 

nás společné přání podílet se na jeho rozvoji. Jsme přesvědčeni o tom, že o současnosti i budoucnosti Nymburka by měli Nymburáci rozho-
dovat v mnohem větší míře, než je tomu nyní. Za krátkou dobu naší působnosti se nám podařilo zrealizovat několik projektů a na dalších 
pracujeme. Vyzkoušeli jsme si, že leccos můžeme změnit nebo dát do pohybu už jenom tím, že budeme o věcech mluvit, navrhovat řešení 
problémů, přinášet Vám inspiraci odjinud a uvádět na pravou míru různé informace.

Naším cílem je spojovat lidi nejen napříč celým politickým spektrem, ale také oslovovat ty občany, kteří do těchto chvil politiku vůbec 
neřešili.                                                                                   Váš Tomáš Mach

před pár lety... ...a dnes

Dan Drahokoupil,  
profesionální sportovec, fi tness trenér

1.Ano, pocházím odtud a od naro-
zení jsem hrdý Nymburák.

2.Chtěl bych, aby Areál Veslák dále 
rostl pro sportovní nadšence. 

Určitě by měla úspěch i  menší plovár-
na s molem a pískem, mohla by tak u 
vody vzniknout  úžasná relaxační zóna.

3.Rozhodně mě mrzí stav lávky 
myslím, že by se nemusela 

hned bourat a stačilo by provést  jisté 
úpravy, které by zajistily další provoz 
na několik  let.

4.K nymburskému bazénu se ani 
nevyjadřuji, jen mě strašně mrzí, 

že to zašlo až takhle daleko. Jsme 
okresní město, evropské město sportu 
a nemáme bazén!!! Je dobrý i nový 
povrch cyklostezky od zmiňovaného 
areálu až po Sánskou strouhu. Jen to 
nebylo provedeno v  tu nejlepší chvíli. 
Opravovat povrch takhle frekventova-
né stezky by nemělo být prováděno 
v půlce jara, obzvlášť když je to place-
no z fi nancí města. 

5.Naposledy jsem se smál štěstím 
na Mistrovství ČR v Račicích. Vyjel 

jsem si nominaci na MS do Portugal-
ska, kde budu startovat koncem srpna.

Je mi 27 let a jsem čerstvě ženatý. Po základní škole R.A.F. 
v Nymburce jsem získal střední vzdělání na odborné škole 
i učilišti. Začal jsem studovat také Fakultu tělesné výchovy 
a sportu v Praze, což ale nešlo sloučit s mými sportovními 
aktivitami, a tak jsem se rozhodl studium ukončit. Mezi mé 
koníčky mimo sport patří pořádný odpočinek v podobě ma-

sáží. Také se rád věnuji akvaristice. Od mých 13 let se snažím reprezentovat Nymburk 
v rychlostní kanoistice a to nejen v České republice. Od roku 2008 jsem získal několik 
medailí z Mistrovství Evropy i světa a stal jsem se třicet dva krát mistrem České repub-
liky v rychlostní kanoistice.

Mgr. Václava Pletková, 
učitelka I. stupně ZŠ Tyršova

1.V Nymburce jsem se sice narodila, 
ale větší část svého dosavadního 

života jsem prožila v Rožďalovicích, ma-
lém městečku nedaleko Nymburka. 
V Nymburce žiji něco přes 10 let.

2.   Jsou to  místa, ze kterých při 
poslechu hudby mohu pozorovat 

plynoucí se řeku – tj. např. nymburská 
Špička, přechod přes elektrárnu, „pro-
menáda“ kolem Labe apod.

3.   Povedla se revitalizace sídliště. 
Daří se Městské knihovně při 

organizaci různých akcí pro děti 
a dospělé. Bohatý je i kulturní život 
ve městě.

4.   Největším problémem je v sou-
časné době kolikrát již zmiňovaná 

uzavřená lávka a bazén.

5.   Naposledy mě rozesmál jeden 
chlapeček, když o hudební 

výchově v písničce o kytce masožra-
vé a cvrčkovi zazpíval místo: když 
má žízeň pije mošt – moč. No, proti 
gustu ...  

Je mi 43 let a mám jednoho syna. Vystudovala jsem Střední 
ekonomickou školu v Jičíně a poté Pedagogickou fakultu UJEP 
v Ústí nad Labem. Vyzkoušela jsem si práci sekretářky, asis-
tentky, pracovala jsem u Policie ČR jako civilní zaměstnanec 
na převodech vozidel a na ekonomickém oddělení. Posledních 

12 let pracuji jako učitelka. Volný čas se snažím trávit aktivně. Jezdím na kole, cvi-
čím, mám ráda turistiku, procházky se svým miláčkem jorkšírkem, závodně hraji šachy 
a poslední roky se zajímám o vše, co souvisí se zdravým životním stylem. Jsem ráda, 
že jsem byla oslovena a že mám tu možnost kandidovat do zastupitelstva za sdružení 
nezávislých kandidátů Nymburk s klidem. Jsme parta lidí, kteří jdou svou cestou, bez 
lží, pomluv, vyhrožování, za společnými cíli a vizemi. Chceme, aby Nymburk rozkvétal, 
rozvíjel se, aby občané byli spokojení a pyšní na to, že tu žijí. Dalším důvodem, proč jsem 
se rozhodla kandidovat, byla událost, která se stala v roce 2016 na radnici. 

Jiří Blecha, spolumajitel nymburské 
tiskárny BOFTISK s.r.o.

1.Jsem nymburským rodákem 
a bydlím tu celý život.

2.Mezi má oblíbená místa patří 
nejen Park Pod Hradbami, ale 

i Ostrov a vůbec labské břehy. 

3.Za velmi povedený projekt pro 
Nymburk považuji jeho obchvat, 

který nám slouží již několik let. A další 
velmi dobrý projekt je vybudované 
parkoviště vedle polikliniky na sídlišti.

4.Nejpalčivější problém vidím, stej-
ně jako asi každý v našem městě, 

neprůchodnou lávku pro pěší přes Labe. 
A hned po ní mě osobně trápí auty 
přeplněné sídliště a centrum města.

5.Na konkrétní důvod k zasmání si 
momentálně nevzpomenu, ale 

moji synové se svými pubertálními 
nápady a „výjevy“ mě  rozesmívají 
dost často.

Letos mi bude 45 let, jsem šťastně ženatý a se svou že-
nou vychováváme dva téměř dospělé syny.  Mezi mé od-
počinkové aktivity patří turistika a fotografování. Velmi 
si vážím Tomášova pozvání do týmu NSK, kde jsem téměř 
od samotného počátku.

Alena Jeníková, 
kuchařka na ZŠ RAF Nymburk

1.Nejsem nymburská rodačka, 
narodila jsem se ve Chvalovi-

cích, ale téměř 35 let v žiji 
v Nymburce.

2.Mým oblíbeným místem je 
Sportovní středisko Nymburk, 

kde jsem dlouhá léta pracovala a se-
tkala se s mnoha zajímavými lidmi.

3.Povedlo se vybudování spor-
tovišť a dětských hřišť, dále 

obnova „Vesláku“, nová jídelna na 
ZŠ Komenského.

4.Velkým problémem je, podle 
mého názoru, to, že ZŠ Tyršova 

nemá vlastní kuchyň, jídlo se musí 
dovážet a tím může ztrácet na kvali-
tě. Myslím si, že rekonstrukcí budovy 
„Janouška“ by se tento problém vy-
řešil. Také mi vadí vynaložené peníze 
na projekty, které se nikdy neuskuteč-
nily (bazén, školní kuchyň na RAF).

5.Při výdeji obědů není o vtipné 
situace a komentáře dětí 

nouze, smějeme se všichni.

Je mi 61 let a celý svůj profesní život pracuji v kuchyni. 
35 let ve Sportovním středisku Nymburk a posledních 
7 let na základní škole RAF. Ve své veřejné práci bych 
se chtěla zaměřit na stravování na základních školách 
v Nymburce.

Budeme křtít
Básník Jiří Teper, jeden z členů našeho 
sdružení, právě vydal v nakladatelství 
Albatros knížku veršů pod názvem Co mně 

napsal hadilov písař. Těšíme se, že ji spolu 
s ním ještě uvedeme „do života“ na přátel-
ském setkání autora, našeho sdružení 
a malých i velkých čtenářů hned po letních 
prázdninách. Budeme ještě informovat!
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Milí čtenáři, vítejte na stránkách nového občasníku. Své akce, plány, setkání, názo-
ry i nápady na nich představuje občanská iniciativa NYMBURK S KLIDEM. Uvítáme 

i vaše názory, podněty a informace, které nám můžete psát na email: info@nbksklidem.cz 
nebo poštou na adresu Ke strouze 2485, 288 02 Nymburk. Pokud potřebujete pomoci s aktuál-

ním problémem nebo se nutně o něčem poradit, volejte pana Tomáše Macha 602 485 810.

Kostelní náměstí s kostelem sv. Jiljí je bezesporu opravdovou perlou mezi památkami našeho města – pokladem, který bychom si měli hýčkat 
a přistupovat k němu s pokorou a s úctou. Tudy přece kráčely dějiny a město tu má své „místo paměti“, které bylo svědkem jednoho z nejhorších 
dnů v dějinách Nymburka. Před 384 lety nymburští marně hledali svou spásu v bezpečí kostelních zdí a nyní odpočívají, společně se stovkami 
dalších našich předků, pod dlážděním tohoto náměstí.

PROČ PARKUJEME NA HROBECH NAŠICH PŘEDKŮ?

To, co se však s Kostelním náměstím v loňském létě stalo, si dovoluji 
nazvat vandalismem! Necítím se být povolána kritizovat z hlediska odbor-
nosti, nejsem architekt, ani historik. Jednoduše ale Nymburk miluji, je to 
můj domov, a tak mne při každodenní cestě kolem kostela zabolí u srdce při 
pohledu na bílou barvou počmárané starodávné dlažební kostky a na dva 
novostí se blyštící parkovací automaty.

Pokud potlačím emoce a  znechucení, když se přestanu podivovat 
enormní tloušťce čar vodorovného značení i  způsobu jeho provedení, 
dovolím si zcela racionálně konstatovat, že po nové úpravě a zpřístupně-
ní Kostelního náměstí spousta řidičů nerespektuje fakt, že jsou v zóně se 
zákazem stání a svá auta odkládají, kam se jim zachce. Už tak velmi žalost-
ný stav dláždění je postupně den co den podrobován dalšímu dopravnímu 
zatížení. Je neuvěřitelné, že jedno z nejromantičtějších míst našeho města 
bylo loni degradováno na regulérní parkoviště.

Opravdu nešlo ponechat možnost parkování na Kostelním náměstí ob-
čanům zde bydlícím a na krátkou dobu těm, kteří přijíždějí v době boho-
služeb či obřadů konajících se v kostele? Ptám se také, proč někdo necitlivě 
zhyzdil starobylou dlažbu barvou, když by jistě stačilo jednoduché svislé 
značení. Bylo vážně nezbytné urvat vedle míst rezidentů ještě další prostor 
pro auta návštěvníků, přespolních a turistů? Těm budiž toto náměstí samo-
zřejmě také otevřeno, ale mohou přece přicházet pěšky a v poklidu, obdivo-
vat jedinečnou architekturu chrámu, odpočinout si a vychutnat genia loci 
tohoto místa… ale ne tu pouze parkovat.

Není to jen můj názor, a  tak bych uvítala, pokud by město uzna-
lo, že to byl krok naprosto vedle, a  napravilo vzniklé škody co nejdříve. 
Na místo by se tak vrátil klid, který si jistě Kostelní náměstí zaslouží.  
                  Stanislava Tichá

Vážení spoluobčané!
Dovolte mi, abych vám představil sdružení nezávislých kandidátů, kteří se budou ucházet o Vaši přízeň v říjnových komunálních volbách 

pod hlavičkou „Nymburk s klidem“.
Mé rozhodnutí znovu kandidovat se zrodilo krátce po mém odvolání z postu starosty města Nymburka, kdy jsem musel odejít od rozděla-

né práce. Spousta úkolů, podnětů od vás občanů a vizí tak zůstala nedokončena. V té době jsem obdržel podporu od mnohých z vás.
Dnes za mnou stojí parta opravdu bezva lidí, kteří mají Nymburk rádi. „I když nejsme z jednoho těsta, jsme z jednoho města“ a spojuje 

nás společné přání podílet se na jeho rozvoji. Jsme přesvědčeni o tom, že o současnosti i budoucnosti Nymburka by měli Nymburáci rozho-
dovat v mnohem větší míře, než je tomu nyní. Za krátkou dobu naší působnosti se nám podařilo zrealizovat několik projektů a na dalších 
pracujeme. Vyzkoušeli jsme si, že leccos můžeme změnit nebo dát do pohybu už jenom tím, že budeme o věcech mluvit, navrhovat řešení 
problémů, přinášet Vám inspiraci odjinud a uvádět na pravou míru různé informace.

Naším cílem je spojovat lidi nejen napříč celým politickým spektrem, ale také oslovovat ty občany, kteří do těchto chvil politiku vůbec 
neřešili.                                                                                   Váš Tomáš Mach

před pár lety... ...a dnes

NA POKRAJI ZÁJMU
Jsem  nymburská rodačka a celý život mám 
tedy možnost sledovat rozvoj a proměny měs-
ta ve všech oblastech. Ty, které mě osobně za-
jímají nejvíce, jsou především památky a cel-
kový přístup k bohaté a významné historii.
Postupem času se Nymburk mění k lepšímu, 
ale, bohužel, pomalými krůčky. Přitom právě 
krásné, upravené, historicky přitažlivé město, 
dokáže mnohonásobně zvýšit turistický ruch 
a přinést tak i nemalé fi nanční zisky. 
Sama jsem si v r. 2011 vzala na starost jednu 
z nejstarších a nejcennějších památek měs-
ta - kapli sv. Jana Nepomuckého, pozůstatek 
dominikánského klášterního kostela Panny 
Marie Růžencové. Po mé osmileté činnos-
ti v kapli jsem pochopila, jak nesnadné je 
změnit přístup vedení města, ale i občanů 
samotných.  
Historicko - kulturní hodnoty s hodnotami 
morálními jsou dnes na pokraji zájmu, a tak 
památky chátrají, dokonce se objevují i názo-
ry, že stav, ve kterém se nacházejí, by se mohl 
zakonzervovat  pro další generace jako ,,alter-
nativní prostory“. Čemu vůbec nerozumím je 
nevyužití několika možností nabízených do-

tací z EU na opravu památek a nejednalo se 
o malé peníze.
Z památek významného královského města na 
Labi nám dnes následkem barbarského likvi-
dování pozůstatků bohaté historie (viz náměstí) 
bohužel mnoho nezůstalo. A když, tak mnohé 
objekty jsou v dezolátním stavu. 
Jako průvodkyně běžně vidím jak lidé při-
jímají bohatý historický příběh Nymburka. 
Turisté ho mají rádi a vždy jsme se shodli na 
tom, že město by se mělo více snažit o opra-
vy a propagaci památek, které zde ještě stojí 
za zhlédnutí. Někdy stačí staré věci opravit, 
vdechnout jim znovu život a ukázat, jakou 
mají cenu pro další generace. Aktuálně ale 
bohužel chybí smysluplná spolupráce a dob-
rá komunikace. Na vše je nutný papír, razít-
ko a chce to také vkus a cit, který bohužel 
v našem městě  není příliš znát. 
O ochotě a rychlé pomoci  jsem se přesvěd-
čila u bývalého starosty pana Tomáše Macha, 
když jsme spolu probírali mé požadavky 
ohledně kaple sv. Jana a pochopila jsem, že 
když  je vůle, jde vše.

Marcela Pachmanová

VY SE PTÁTE - MY ODPOVÍDÁME
1)Co je pravdy na tom, že jste „dvojka“ ČSSD 

a na nezávislé uskupení si pouze hrajete?
Naše iniciativa vznikla cca v dubnu 2017. 
Vznikla spontánně pod vedením lidí, kteří chtě-
li jít svojí vlastní cestou a nechtěli být závislí na 
stávajících stranách a hnutích. Máme za sebou 
více než roční historii, pořádání různorodých 
akcí za podpory a účasti vás, Nymburáků. To 
myslím mluví za vše. Nikdy jsme nebyli a ne-
jsme žádná dvojka té či oné strany. Máme svoje 
vlastní priority a chceme v nastávajících vol-
bách co nejlépe uspět, abychom mohli prosadit 
co nejvíce z našeho volebního programu. 
 Tomáš Mach

2)  Prý chystáte privatizovat nymburskou 
nemocnici?

Nikdy jsme privatizaci nymburské nemocnice 
nechystali a ani nechystáme. Je to lež, která se 
šíří ze současného vedení nymburské radnice. 
Naším přáním bylo, aby nymburská nemoc-
nice, do které naše město vynakládá nemalé 
investiční prostředky, byla chloubou města, 
byla provozně soběstačná a město vynakláda-
lo pouze fi nanční prostředky do rekonstrukce 
jeho majetku, tj. budov. To, jestli je, nebo není 
chloubou našeho města, je spíše otázka na ve-
dení nemocnice.
 MUDr. Petr Pěnička  

3)  Jaký je Váš názor na současnou situaci 
kolem rekonstrukce nymburského bazé-

nu. Město si podle posledních zpráv může tuto 
stavbu bez problémů dovolit.
Podle starosty si město může dovolit vzít úvěr 

ve výši 300 – 400 miliónů korun.  My tento 
názor nesdílíme. Město má před sebou spous-
tu dalších důležitých investičních akcí a hlav-
ně zadlužit ho na další roky, jako to bylo kdysi 
koupí nemocnice, je velká zátěž. Sami jsme 
se přesvědčili, že mnohé plánované investice 
do městské infrastruktury byly omezeny nebo 
se nerealizovaly právě pro vysoké zadlužení. 
Kdybych to měl srovnávat s rodinným fi nanco-
váním, taky si přece nevezmu úvěr, který by po 
mě musely splácet moje děti a možná i vnou-
čata. Rekonstrukce stávajícího bazénu za čtvrt 
miliardy korun je podle našeho názoru investice 
nehospodárná. Jenom malinkou vsuvku. V roce 
2016 hlasovali zastupitelé, jakou cestou se vy-
dat. Jestli rekonstrukce stávajícího bazénu za 
cca 100 mil. Kč nebo zvolit výstavbu nového 
v místě za zimním stadionem za 200 mil. Kč.
Rozhodli se z fi nančních důvodů pro rekon-
strukci, protože se tím i vyřešil problém co se 
starým bazénem. A nyní nám ti samí lidé před-
ložili nikoliv rekonstrukci, ale výstavbu dale-
ko dražší než byla původně zamýšlená stavba 
bazénu na zelené louce. Skutečností je i fakt, 
že v projektu došlo k řadě zásadních změn, 
které výstavbu bazénu prodražují.
 Petr Šmíd 

4) Často se skloňuje téma otevřené radnice. Máte 
pocit, že ta současná se dá tak nazvat?

Já osobně si to nemyslím. Bohužel jsem měla 
možnost si sama ověřit, že snaha o komunikaci 
ze strany občanů je v mnohých případech igno-
rována a jejich podněty a připomínky zůstávají 

bez odpovědi. V zájmu objektivity ale musím 
říct, že přímo s některými odbory a úředníky 
se mi komunikuje výborně a jejich reakce jsou 
velmi profesionální, rychlé a vstřícné.
Webové stránky města považuji za uživa-
telsky nepřívětivé, občan se musí oprav-
du snažit, aby se k některým informacím 
„proklikal“. Další nenalezne vůbec. Přitom 
kupříkladu zveřejnění předpisu k zadávání 
veřejných zakázek nebo kniha proplacených 
faktur je dnes v jiných městech naprostou sa-
mozřejmostí. 
Podklady pro jednání zastupitelstva nejsou 
častokráte předem známy ani samotným zastu-
pitelům, dostávají je na stůl přímo v průběhu 
zastupitelstva. Tedy ani v tomto případě nelze 
o otevřené radnici  hovořit. 
Pak jsou tu například zápisy z jednání rady měs-
ta, kde se u některých bodů mohu dočíst, že byly 
předání ústní informace, což mi jako občanovi 
neřekne o uvedeném tématu vůbec nic.  
Město sice pokračuje například ve schůzkách 
s občany v ulicích, které zavedl Tomáš Mach, 
smutný je však fakt, že poslední zápis z těchto 
setkání je z října loňského roku. Páteční ote-
vřené dny do kanceláře starosty byly zrušeny, 
přestože tuto možnost rychlého kontaktu s ve-
dením radnice lidé vítali.
Řekla bych, že naše město má v tomto smě-
ru ještě hodně co dohánět a lidé by měli být 
o dění na radnici informování mnohem více, 
srozumitelněji a přehledněji.  
 Stanislava Tichá
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zřejmě také otevřeno, ale mohou přece přicházet pěšky a v poklidu, obdivo-
vat jedinečnou architekturu chrámu, odpočinout si a vychutnat genia loci 
tohoto místa… ale ne tu pouze parkovat.

Není to jen můj názor, a  tak bych uvítala, pokud by město uzna-
lo, že to byl krok naprosto vedle, a  napravilo vzniklé škody co nejdříve. 
Na místo by se tak vrátil klid, který si jistě Kostelní náměstí zaslouží.  
                  Stanislava Tichá

Vážení spoluobčané!
Dovolte mi, abych vám představil sdružení nezávislých kandidátů, kteří se budou ucházet o Vaši přízeň v říjnových komunálních volbách 

pod hlavičkou „Nymburk s klidem“.
Mé rozhodnutí znovu kandidovat se zrodilo krátce po mém odvolání z postu starosty města Nymburka, kdy jsem musel odejít od rozděla-

né práce. Spousta úkolů, podnětů od vás občanů a vizí tak zůstala nedokončena. V té době jsem obdržel podporu od mnohých z vás.
Dnes za mnou stojí parta opravdu bezva lidí, kteří mají Nymburk rádi. „I když nejsme z jednoho těsta, jsme z jednoho města“ a spojuje 

nás společné přání podílet se na jeho rozvoji. Jsme přesvědčeni o tom, že o současnosti i budoucnosti Nymburka by měli Nymburáci rozho-
dovat v mnohem větší míře, než je tomu nyní. Za krátkou dobu naší působnosti se nám podařilo zrealizovat několik projektů a na dalších 
pracujeme. Vyzkoušeli jsme si, že leccos můžeme změnit nebo dát do pohybu už jenom tím, že budeme o věcech mluvit, navrhovat řešení 
problémů, přinášet Vám inspiraci odjinud a uvádět na pravou míru různé informace.

Naším cílem je spojovat lidi nejen napříč celým politickým spektrem, ale také oslovovat ty občany, kteří do těchto chvil politiku vůbec 
neřešili.                                                                                   Váš Tomáš Mach

před pár lety... ...a dnes

DEN PRO SPORT
19. ČERVNA 2018
Během jediného dne se na Vesláku před-
stavila pestrá nabídka nymburských 
sportovních klubů. Děti i dospělí měli 
možnost si vyzkoušet různorodé sporty 
a doufáme, že se nám podařilo usnadnit 
jim rozhodování, který z nich si vybrat. 
Poděkování patří zástupcům klubů za 
nasazení, s nímž se všem zájemcům 
věnovali. Nadšení dětí a jejich odpole-
dní návraty svědčily o tom, že si den 
užily. A klobouk dolů i před dospěláky, 
kteří se s vervou vrhli na zkoušení ne-
známého.
PREZENTOVANÉ KLUBY:
Krav maga - Krav Maga Nymburk
www.krav-maga-nymburk.cz

Karate - Karate TJ Sokol Nymburk,
Kolín, www.karate-nymburk.cz
Stolní tenis - www.ttlokonymburk.cz
Basketbal: BA Nymburk 
www.bcm-nymburk.cz
Nohejbal - Lokomotiva Nymburk
- nohejbal ženy 
Tenis - Tenisová škola Nymburk 
Hokej - www.klub.nedhockey.cz
Street dance - Taneční studio 
PROMODANCE, www.promodance.cz
Pole dance - Martina Kučerová 
www.centrumprovsechny.cz/5-cent-
rum-pro-pohyb-aneb-po…
Plavání - SKP Nymburk, oddíl plavání
www.skp-plavani.webnode.cz
Paddleboarding - Magna 
S.U.P Nymburk 
Veslování: www.avk.nymburk.cz

Kde už jsme se s klidem potkali?

Letenku, prosím!
Letní sezóna je v plném proudu. Na 

služebnu městské policie volá zoufalý 
muž žijící poblíž Mladé Boleslavi, že 
manželka s dcerou před dvaceti minu-
tami vyjely na letiště do Prahy a doma 
na stole zůstala taštička s doklady, 
penězi a letenkou. Mobilní telefony 
ženy nezvedají a pokud vše zjistí až 
na letišti, dcera let do Anglie nestihne.   
Duchapřítomný otec si na mapě vyhle-

dal města, jimiž vůz bude projíždět a 
natrefi l právě na Nymburk. Strážníci 
jedou na Zálabí, kde o dvě minuty poz-
ději zastavují červený Volkswagen Golf 
s nic netušící posádkou. „Dobrý den 
paní řidičko, městská policie, letenku 
máte?“ „Letenku?“ ptá se zaskočená 
řidička, která patrně kontrolu letenek 
v tomto úseku ještě nepředpokládala. 
Strážníci situaci vysvětlují, žena se 
směje a otáčí své vozidlo směrem k do-
movu.  Odpoledne volá muž znovu. 
Strážníci jsou připraveni na další akci. 
Muž nadšeně děkuje, dcera odlet na 
půlroční jazykový pobyt stihla. 

STRÁŽNÍKOVY 
HISTORKY

Oslava 1000 fanoušků na Facebooku je 
za námi. Termín byl ve vaší režii, sami 
jste svým hlasováním rozhodli, ostatní 
pak bylo na nás. Pozvali jsme vás na 
Špičku, jedno z dalších krásných nym-
burských míst s jedinečným výhledem, 

které plánujeme do budoucna více oži-
vit. Nabídli nymburské pivo, výborné 
koláčky od SOU Stravon a dobroty od 
naší Alenky. Opekli si buřty, popovídali 
si, poznali se osobně a už teď se těšíme 
na další akci. 

ŠPIČKOVÁ TISÍCOVKA 
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před pár lety... ...a dnes

Přijďte S KLIDEM zapomenout na starosti 
všedních dní, zacvičit si pod širým nebem 
a načerpat energii v krásném prostředí 
nymburských hradeb. 
KDY: V sobotu 11. 8. 2018  
od 9 do 10.30 hodin.
Ve středu 15. 8. 2018  
od  19 do 20.30 hodin.  

KDE: Park Pod Hradbami    
PROGRAM:  jóga, posilování středu těla, 
správné dýchání, relaxace. Cvičení je 
určeno pro ženy a muže všech věkových 
kategorií. Nezapomeňte s sebou podložku 
na cvičení a dobrou náladu.
CENA: odměnou nám budou vaše úsměvy
LEKTOŘI: Vendy Pletková a jogín Pepa.

KDY: 22. 9. 2018 
od 13:00 hodin   
KDE: Park Pod 
Hradbami 
TURBO, Telegraf, 
Nespoutaní hoši  
Chystáme pro vás 
rockové odpoledne 
S KLIDEM a hlavně 
s dobrou muzikou. 
Nebude chybět ani 
program pro děti. 
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NAŠE KŘÍŽOVKA
Další z názorů, za kterými si stojíme: 

„Když bude pořádek na............, bude i ve městě.“ 
1) Představení které kapely pro vás připravujeme na září? 
2) Jakou stavbu můžete obdivovat vedle divadla? 
3) Jógu si s námi přijďte zacvičit do Parku Pod …. 
4) Co požadovali strážníci po řidičce?
5) Co si nemohli zahrát školní děti koncem června? 
6) Do Itálie vás zveme s CK….
7) Co rozhodně neplánujeme privatizovat?
Správné odpovědi nám pište na info@nbksklidem.cz,
prvních 5 odměníme malým dárkem.

CVIČENÍ POD HRADBAMI

Nymburk 
s muzikou

7.- 16. září 2018 
3 700,- Kč včetně 
dopravy zájezdovým 
autobusem.
Poslední volná místa v záři-
jovém termínu, kdy můžete 
strávit 10 dní v našem part-
nerském městě Porto San Gi-
orgio na Palmové riviéře. Díky 

vstřícnosti CK Balancestep se 
nám podařilo zajistit zvýhod-
něnou cenu pro nymburské 
seniory 60+ a jejich rodinné 
příslušníky.  
www.ckbalancestep.cz
www.vacanzespinnaker.it 
Kontaktní osoba: Dr. Václav 
Mareš tel. 605 259 696 

Kde se můžeme s klidem opět setkat?

S klidem k moři

1)

2)

3)

4)

5)

6)

7)

 Manželé Peckovi vzali k moři i své vnučky a poslali nám 
z Itálie pěkný pozdrav a poděkování za báječnou dovolenou.
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